
Sprawozdanie międzysesyjne
za okres od 2 stycznia 2014 roku do dnia dzisiejszego, czyli za cały I-

wszy kwartał bieżącego roku.

Okres sprawozdawczy był poświęcony realizacji zdań własnych i zleconych, 

uchwał Rady Gminy i Zarządzeń Wójta .

W okresie tym była też zwołana sesja nadzwyczajna w dniu 21 stycznia, na 

której podjęto trzy uchwały, w tym dwie dotyczące programu osłonowego w 

zakresie  dożywiania  „Pomoc  gminy  w  zakresie  dożywiania  na  lata  2014-

2020) i jedna w/s zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Wszystkie trzy uchwały zostały wdrożone do realizacji.

Natomiast na sesji w dniu 30 grudnia 2013 roku podjęto jedenaście uchwał 

i jedno oświadczenie Rady Gminy. Uchwalone akty prawne zostały wdrożone 

do realizacji.

Ponadto   w  okresie  międzysesyjnym  podjęłam  17  zarządzeń,  w 

następujących sprawach:

– ustalenia  wysokości  pogotowia  kasowego  w  kasie  Gminy  Janowiec 

Kościelny na rok 2014,

– przyjęcia  „regulaminu  dofinansowania  demontażu,  transportu  i 

unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych z 

terenu Gminy Janowiec Kościelny na rok 2014,

– zmian w budżecie gminy Janowiec Kościelny na rok 2014,

– w/s  rocznego  sprawozdania  o  udzielonych  zamówieniach  w  Urzędzie 

Gminy Janowiec Kościelny,

– w/s  zaciągnięcia  kredytu  na  pokrycie  występującego  w  ciągu  roku 

przejściowego deficytu budżetu,

– ustalenia  w  2014  roku  dni  wolnych  od  pracy  w  zamian  za  święta 

przypadające w soboty,



– w/s powołania komisji przetargowej ( przeprowadzenie przetargów ustnych 

nieograniczonych na sprzedaż nieruchomości położonych w msc. Napierki ),

– w/s ustalenia zasad przydziału i rodzajów środków ochrony indywidualnej, 

odzieży i  obuwia  roboczego oraz  napojów i  posiłków profilaktycznych  dla 

pracowników zatrudnionych w Urzędzie Gminy  Janowiec Kościelny,

– ustalenia  rocznego  planu  kontroli  wewnętrznych  w  Urzędzie  Gminy 

Janowiec  Kościelny   oraz  ustalenia  planu  kontroli  w  jednostkach 

organizacyjnych na 2014 rok,

– w/s powołania Pełnomocnika do spraw wyborów, 

– w/s  powołania  Komisji  Przetargowej  do  oceny  spełniania  przez 

wykonawców warunków udziału  w postępowaniu  o  udzielenie  zamówienia 

publicznego oraz badania i oceny ofert  ( dot. Dostawy tłucznia oraz pospółki 

wraz z rozplantowaniem na drogach gminnych na terenie Gminy Janowiec 

Kościelny w 2014 rok),

– w/s przedłożenia sprawozdania w wykonania budżetu za 2013 rok,

Wszystkie zarządzenia zostały wdrożone do realizacji.

Dodam ,  że w okresie od 7 stycznia do 2 lutego przebywałam na urlopie 

wypoczynkowym  .  Na  dzień  dzisiejszy  mam  w  pełni  wykorzystany  urlop 

wypoczynkowy  za  rok  2013  (  ustawowy  termin  na  wykorzystanie  to  30 

września 2014r) i 5 dni z roku 2014.

Podczas  mojej  nieobecności  obowiązki  Wójta  realizowała  Pani 

Sekretarz.

Do najważniejszych wydarzeń w okresie sprawozdawczym, oprócz 
bieżącej realizacji zadań gminy i jednostek organizacyjnych, należą:

– 24 stycznia dotarła do Ludowego Klubu Sportowego „Orzeł” przesyłka ze 

strojami  dla  zawodników.  Otóż na mój  wniosek  z  11 grudnia  2013 roku, 

skierowany bezpośrednio do Pana Zbigniewa Bońka – Prezesa Polskiego 



Związku Piłki Nożnej, nasz Klub otrzymał:

– 7 ocieplanych kurtek,

– 8 czapek,

– 25 zimowych rękawic,

– 30 sztuk koszulek Polo czerwone,

– 32 pary spodenek,

– 30 szt koszulek sportowych czerwonych

– i 30 par skarpetogetrów,

Wszystkie stroje są Firmy NIKE, a więc to bardzo wartościowa pomoc dla 

naszego  Klubu  Sportowego  i  piękne  stroje,  w  których  sportowcybędą 

promować  Gminę Janowiec Kościelny.

– W  pierwszych  dniach  stycznia  zakupiliśmy  sprzęt  do  odśnieżania 

kompleksu  boisk  sportowych  „Orlik”  i  chodników.  Jest  to  ciągnik  marki 

„ STIGA” o mocy 22 KM. Planujemy w kwietniu zakup  jeszcze szczotki, która 

pomoże nam w konserwacji nawierzchni boiska.

Koszt ciągnika wraz z osprzętem tj.  Kosiarką ,odśnieżarką i przyczepką to 

kwota 21.500 zł. brutto.

– W  miesiącu  styczniu  sposobem  gospodarczym  zostały  wymalowane 

pomieszczenia  biurowe  Urzędu  Gminy,  tj.  pracownicy,  którym  z  robót 

publicznych przedłużyliśmy zatrudnienie, odnowili wszystkie pomieszczenia w 

Urzędzie  i  w  SOKSiR .  Położyli  też  nową posadzkę  w sekretariacie  i  na 

korytarzu  w  SOKSiR.  Wykonano  też  drobne  naprawy  mebli  biurowych, 

uzupełniono ubytki w posadzkach, a w sekretariacie wymieniono całkowicie 

meble, które w ogóle nie kwalifikowały się do użytku, były jeszcze z lat 80-

tych.

– 31  stycznia  Pani  Sekretarz  uczestniczyła  w  konferencji  poświęconej 

omówieniu wyników  Komendy Powiatowej Policji. Nasza gmina okazała się 

najbezpieczniejszą  w powiecie  nidzickim.  Miejsce  miało  28 przestępstw w 

2013r., nie było natomiast rozbojów i wyłudzeń. Jednak było 6 kradzieży z 

włamaniem i w 19 przypadkach dopuszczono się kradzieży cudzej rzeczy.



– Na przełomie stycznia i lutego borykaliśmy się z zimą, która w tym roku 

była wyjątkowo dokuczliwa i kosztowna. Trwała krótko, jak na sezon zimowy, 

ale przysporzyła  mnóstwo problemów.  Na miarę możliwości  staraliśmy się 

rozwiązywać  problemy  nieprzejezdnych  dróg,  pamiętając  cały  czas  o 

skromnym budżecie gminy. Koszt tegorocznego odśnieżania to kwota 30.062 

zł.

– W pierwszych dniach lutego, a potem w marcu otrzymaliśmy decyzje o 

dotacjach na przedszkola i punkty przedszkole i tak:

– dotacja na przedszkola – 115.965 zł,

– dotacja  na  punkty  przedszkolne  –  28.991  zł,  oraz  80.615   zł  na 

modernizację  oddziału  przedszkolnego  w  Janowcu  Kościelnym.   Z  tych 

środków można opłacić dodatkowe zajęcia dla przedszkolaków, doposażyć 

pomieszczenia  oraz  place  zabaw.   Wspólnie  z  Dyrektorami  Szkół 

postanowiliśmy,  że    przedszkolaki  będą  się   uczyć  dodatkowo   języka 

angielskiego i rytmiki.

– 13  lutego  osobiście  spotkałam  się  w  Urzędzie  Marszałkowskim  z 

Dyrektorami Departamentu Infrastruktury i Geodezji , celem przedstawienia 

potrzeb finansowych w zakresie poprawy stanu technicznego dróg lokalnych 

w naszej gminie.

– 17 lutego otrzymaliśmy odszkodowanie z tytułu uszkodzonego przystanku 

autobusowego  w  Powierżu,  w  kwocie  698  zł,  które  pozwoli  pokryć  koszt 

naprawy.  Sprawcy uszkodzenia nie udało się ustalić,  mimo prowadzonego 

postępowania przez Komendę Powiatową Policji.

– 20 lutego uczestniczyłam w naradzie  podsumowując działalność Komendy 

Powiatowej  PSP w Nidzicy,  z  udziałem  Komendanta  Wojewódzkiego.  W 

trakcie  narady  podkreślono,  ze  wyposażenie  naszych  jednostek 

systematycznie  ulega  poprawie,  co  służy  też  lepszej  gotowości  bojowej. 

Zauważono też, że cały powiat nidzicki pozyskał dotację w kwocie 90 650 zł,  

w  tym  Gmina  Janowiec  Kościelny   52  360  zł.  Braki  w  naszej  Gminie  to 

konieczność  przeszkolenia  strażaków  –  kierowców  oraz  pozostałych 



członków w zakresie szkoleń podstawowych, pierwszej pomocy, dowódców i 

naczelników.  Należy  zatem  na  ten  cel  znaleźć  środki  finansowe  w 

tegorocznym budżecie.

– 25 lutego uczestniczyłam w posiedzeniu Zarządu Zgromadzenia Członków 

Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna”,  na  którym  omówiono 

zmiany w budżecie na 2014 rok, sprawę nieodpłatnego przejęcia od gminy 

Działdowo  nieruchomości   o  pow.  8,80  ha  pod  potrzeby  rozbudowy   i  

modernizacji  składowiska  odpadów  oraz  kompostowni  osadów ścieków i 

odpadów organicznych  wraz  z  infrastrukturą  w  Zakrzewie.  Omówiono  też 

budowę  schroniska  na  Tatarach  w  Nidzicy  i  inne  problemy  związane  z 

odbiorem  odpadów,  a   w  szczególności  dotyczące  zbierania  i  transportu 

padłych zwierząt. W imieniu Zarządu zadanie to wykonuje Pan Adamowicz, 

pobiera tylko opłatę 40 zł/1km, czyli za transport.

– 27  lutego  spotkałam się  z  członkami  Klubu  Seniora,  działającego  przy 

SOKSiR w Janowcu Kościelnym, z okazji tłustego czwartku. Było to radosne 

spotkanie naszych emerytów, którym bliskie są sprawy Gminy, co potwierdza, 

że nadal są  aktywnymi osobami i służą swoim doświadczeniem  młodszemu 

pokoleniu. Bezcenne są podpowiedzi i wskazówki oraz oceny samorządowej 

działalności.

– W  dniach  1  luty,  14  i  18  lutego  uczestniczyłam  w  zebraniach 

sprawozdawczych naszych jednostek OSP w Janowcu Kościelnym, w Nowej 

Wsi  Wielkiej  i  Szczepkowie  Borowym.  Wszystkie  Zarządy  otrzymały 

jednogłośnie  absolutorium.  Na  spotkaniach  dokonano  podsumowania 

działalności  jednostek  w  minionym  roku  oraz  analizowano  potrzeby  w 

zakresie  doposażenia   w  sprzęt  i  umundurowanie  ,  a  także  potrzeby  w 

zakresie szkoleń.  W okresie od 8 marca do 13 kwietnia  11-ro strażaków 

uczestniczy w 108 godzinnym szkoleniu podstawowym, a zgłoszonych było 

12-ro. Trzech druhów przekazało na to szkolenie własne środki finansowe, 



ponieważ w budżecie gminy mieliśmy zabezpieczenie tylko dla 9 osób. Na 

wszystkich  spotkaniach  przekazałam  w  imieniu  Samorządu  Gminnego  i 

własnym Druhnom i Druhom podziękowanie za zaangażowanie  i prace na 

rzecz  realizacji  zadań  w  zakresie  ochrony  przeciwpożarowej,  a  także  za 

aktywną  pomoc  przy   obsłudze  lokalnych  i  kościelnych  uroczystości,  za 

bieżącą  troskę  o  sprzęt  i  jego  naprawę,  za  wszelką  pomoc  i  codzienną 

służbę.

– 4 marca Stowarzyszenie Ziemi Janowieckiej dzięki aktywności Pani Moniki 

Ławickiej zakwalifikowało się do pomocy finansowej w kwocie 4.000  zł na 

urządzenie  Izby  Tradycji  Pamięci  Poboża,  z  Europejskiego  Funduszu 

Rozwoju  Wsi  Polskiej.  Zwracamy  się  do  Mieszkańców  Gminy  o 

przekazywanie wszelkich przedmiotów i pamiątek do nowo urządzanej Izby. 

Każda pamiątka będzie przyjęta protokolarnie, będzie opatrzona imieniem i 

nazwiskiem darczyńcy i  w  każdej  chwili  będzie  mogła  być  zwrócona   do 

właściciela.

– 5 marca wspólnie z Starostą  Nidzickim i Dyrektorem PZD w Nidzicy oraz 

merytorycznymi  pracownikami,  zajmowaliśmy  się  rozpatrzeniem wniosku  , 

który dotyczył naprawy przepustu na wjeździe na posesję, położonym przy 

drodze  powiatowej  w  Nowej  Wsi  Wielkiej.  Na  miejscu  okazało  się,  że 

naprawa  wjazdu,  to  obowiązek  właściciela   posesji.  Tylko  w  przypadku 

budowy nowych dróg i  chodników,  właściciel  lub zarządca drogi  wykonuje 

wjazdy i buduje przepusty.

W trakcie tej  wizyty stwierdziliśmy, że po przeciwnej stronie na zjeździe z 

drogi  powiatowej  na  drogę  gminną  również  został  połamany  przepust  i 

zapada się nasza droga. Naprawa tego przepustu należy do zadań gminy. 

Zajmiemy się tym tematem przy budowie drogi wewnętrznej w Nowej Wsi 

Wielkiej, jeszcze w tym roku.

– 6 marca otrzymaliśmy zwrot dofinansowania w kwocie 11 364 zł z projektu 

realizowanego  w  roku  2013  pt.  „Ocalić  od  zapomnienia  –  Dziedzictwo 

Kulturowe  Gminy  Janowiec  Kościelny  elementem  wzrostu  potencjału 



turystycznego regionu.

– 8  marca  z  grupą  27  Pań  wyjechałam  na  badania  mammograficzne  i 

cytologiczne  do  Warmińsko-Mazurskiego  Centrum  Onkologii  w  Olsztynie. 

Panie mogły skorzystać z badań, ale także uczestniczyły w pogadankach jak 

dbać o swoje zdrowie. Ponieważ był to Dzień Kobiet, to było wiele atrakcji i 

słodki  poczęstunek,  przygotowane  przez  Centrum.  Połączono  troskę  o 

zdrowie z radosnym świętowaniem Dnia Kobiet.

– 10  marca  z  Panem Przewodniczącym Rady Gminy  i  Panią  Sołtys  wsi 

Waśniewo-Gwoździe,  przekazaliśmy serdeczne gratulacje  i życzenia w Dniu 

100-nych  urodzin  Pani  Heleny  Filipińskiej  ,  w  imieniu  całej  Wspólnoty 

Lokalnej. Były gratulacje, kwiaty i skromny upominek.

Przekazaliśmy  też  list  gratulacyjny   od  Prezesa  Rady  Ministrów Donalda 

Tuska.  Nie  zabrakło  też  przedstawicieli   KRUS,  Oddział  w  Ciechanowie, 

którzy   oprócz  gratulacji  i  kwiatów  przekazali  nową  decyzję  w  sprawie 

wymiaru emerytury.

Była to piękna uroczystość, ponieważ niewielu mieszkańcom Gminy dane jest 

jednym  życiem  objąć  tak  wiele  wydarzeń  całego  wieku.  Pani  Jubilatka 

wzruszona dziękowała wszystkim za pamięć o Jej setnej rocznicy urodzin.

Pani  Sołtys  przekazała  życzenia  i  kosz  kwiatów  od  mieszkańców  wsi 

Waśniewo-Gwoździe, czym sprawiła ogromna radość Jubilatce. 

– 10  marca  uroczyście  świętowano  w  Gminie  Janowiec  Kościelny  Dzień 

Kobiet, na który SOKSiR zaprosił Panie zgłoszone przez Państwa Radnych i 

Sołtysów oraz Panie, które pełnią funkcję radnej, sołtysa i funkcje kierownicze 

w jednostkach samorządowych i zakładach pracy naszej Gminy.

Było  to  piękne  spotkanie,  w  którym  chociaż  tego  dnia  Panie  czuły  się 

szczególnie  docenione i  miały  chwilę  radości  oraz wytchnienia  dla  siebie. 

Pracownicy  SOKSiR  i  uczniowie  Gimnazjum  wspólnie  z  Panią  Judyta 

Wrzeszczyńską i z Panem Przewodniczącym Rady Gminy zatroszczyli się o 

dobry nastrój zaproszonych gości.

– 11 marca brałam udział w Powiatowej Radzie Zatrudnienia, w trakcie której 



omówiono  zmiany  w  budżecie  PUP,  wydano  opinie  dla  otwarcia  nowych 

kierunków kształcenia w Zespole Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w 

Jagarzewie i Zasadniczej Szkole Zawodowej (zawód stolarza).

Najciekawsze  informacje,  to  zwiększenie  liczby  bezrobotnych  na  roboty 

publiczne  z 3 na 7 osób, z tym , że cztery osoby muszą być w wieku do 25 

lat  i  otrzymają  skierowanie  tylko  na 4  miesiące.  Dobra informacja,  to  że 

osoby  bezrobotne  mogą  rejestrować  się  w  PUP  przez  internet. 

Zainteresowane osoby zapraszamy na stronę PUP,  gdzie  można uzyskać 

pełne informacje na ten temat.

– 28 lutego została przeprowadzona przez Referat  Gospodarki  Terenowej 

kontrola schroniska dla bezdomnych zwierząt w Pawłowie k/Ciechanowa, z 

którym Gmina ma podpisaną umowę i mamy tam obecnie trzy psy. Ocena po 

lustracji jest pozytywna. Protokół z kontroli jest do wglądu w aktach Urzędu 

Gminy.

– 25 marca uczestniczyłam w kolejnym Zarządzie Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna”, na którym przyjęto sprawozdanie   finansowe za 

rok 2013 i analizowano potrzeby inwestycyjne na rok 2014. W minionym roku 

z Gminy Janowiec Kościelny przypada 55 kg zebranych odpadów na 1-go 

mieszkańca, a musimy uzyskać 234 kg, zgodnie z planem wojewódzkim. W 

2015  roku  grozi  Związkowi  zamknięcie   składowiska,  zatem  musi  być 

prowadzona jego  rozbudowa.  Dotyczy to  też  kompostowni.  W dniach  5-9 

maja będą Dni Otwarte Funduszy Europejskich, czyli prezentacja obiektów 

wybudowanych ze środków Unii Europejskiej. 9 maja będzie Festyn Unijny, 

na który Związek  zaprasza mieszkańców gminy i  uczniów naszych szkół. 

Będzie wiele atrakcji i zbiórka sprzętu elektronicznego. Każdy kto przyniesie 

żelazko, telewizor itp.otrzyma sadzonkę drzewka lub krzewu. Będą też inne 

nagrody.

– Wnioski,  które  w  ubiegłym  roku  wpłynęły  od  Państwa  w/s  założenia 

platformy  pod  gniazda  bocianów,  zostały  pozytywnie  rozpatrzone  przez 

Zakład Energetyczny. Nowe wnioski będą mogły być uwzględnione dopiero 



przed sezonem 2015 roku.

– 13 marca otrzymaliśmy informację,  że żaden ze złożonych wniosków w 

ramach małych projektów do Lokalnej  Grupy Działania „Brama Mazurskiej 

Krainy”  nie  zakwalifikował  się  do  dofinansowania.  Nasi  pracownicy  przez 

wiele dni pracowali, aby przygotować dobre projekty, jednak nie znalazły one 

uznania wśród oceniających.

Zostały przygotowane następujące projekty:

– (SOKSiR)  
1.  „Ocalić  od  zapomnienia  –  dziedzictwo  kulturowe  Gminy  Janowiec 

Kościelny elementem wzrostu potencjału turystycznego regionu”.

2.  Rozwój  aktywności  społeczności  lokalnej  poprzez  kultywowanie 

miejscowych  tradycji,  zwyczajów  i  obyczajów  –  Święto  Pieczonego 

Ziemniaka”.

3. „Wesołe Wioski – Kolorowa Akademia Wakacyjna – zajęcia edukacyjno-

artystyczne  na  terenie  gminy  Janowiec  Kościelny  wraz  z  wyjazdami 

edukacyjno-poznawczymi”.

– Parafia:  
1.Wartości duchowe i materialne obiektów sakralnych – malowanie pokrycia 

dachowego Kościoła pod wezwaniem Przemienienia Pańskiego w Janowcu 

Kościelnym.

– Gmina:  
1. „U nas żyje się lepiej – tworzenie miejsc rekreacji niezbędnym elementem 

realizacji  procesu integracji  mieszkańców'.  Tu zaplanowane były środki  na 

nowe  tereny  rekreacyjne  w  Szczepkowie  Zalesiu,  Szczepkowie-Pawełki, 

Szczepkowo-Skrody,  Nowa  Wieś  Wielka  i  Zabłocie  Kanigowskie 

(modernizacja),

2. „ Janowieckie Kuźnie Pomysłów „ - świetlice wiejskie miejscem aktywności 

mieszkańców. Wnioskowano o dofinansowanie zajęć edukacyjnych i różnych 

form animacji kultury. 

-  Stowarzyszenie  Na  Rzecz  Ekorozwoju  Wsi  Smolany-Żardawy  „  Pod 



Gajem”,

1. „Smolaniada” - festyn rekreacyjny.

Ogółem do LGD wpłynęło 65 projektów, a zakwalifikowało się tylko 19, bo na 

tyle  starczyło  środków  finansowych.  Uzasadnienie  –  Gmina  Janowiec 

Kościelny wyczerpała swój limit  w wcześniejszych naborach, tj.w 2013 i 2012 

roku. Odwołaliśmy się od decyzji Komisji, ale bezskutecznie . Wpłynęły aż 32 

odwołania i żadne nie zostało uwzględnione. Prawdą jest, że nasza gmina 

otrzymała  dofinansowanie  ponad  1  mln  zł,  jest  drugą  po  Nidzicy,  pod 

względem pozyskanych środków.

– 17  marca  odbyła  się  kolejna  sprawa  sądowa  w  Toruniu,  na  wniosek 

podwykonawcy kompleksu boisk sportowych „Orlik” o zapłatę za wykonane 

prace, a za które nie otrzymał wynagrodzenia od Generalnego Wykonawcy, 

czyli Firmy  Halifax w Poznaniu. Została zawarta ugoda, o którą zabiegał Sąd. 

Teraz  Gmina musi  pozwać Halifax  do zwrotu  zapłaconej  kwoty w nowym 

procesie  sądowym.  Nie  mamy  jeszcze  uzasadnienia  orzeczenia,  więc 

szczegóły przekażę na następnym spotkaniu. Ugoda pozwoliła  na  zniesienie 

wzajemne kosztów zastępstwa procesowego, na  zrzeknięcie się odsetek  od 

Gminy   i  częściowe  zmniejszenie  kwoty  należności.  Prawo  chroni 

podwykonawcę, a nie Inwestora, więc należało podjąć taką decyzję.

– 21  marca  wspólnie  z  Kierownikiem  Referatu  Gospodarki  Terenowej 

spotkaliśmy  się   z  Urbanistą,  który   działa  w  imieniu  Gminy,  na  temat 

problemów związanych z rozpatrywaniem wniosków z zakresu budowy farm 

wiatrowych.  Zachęcał,  abyśmy   przystąpili  do  opracowania  planów 

miejscowych, co znacznie ułatwi podejmowanie decyzji. Jednak jest to proces 

bardzo  kosztowny  i  czasochłonny.  Obecnie  prowadzonych  jest  kilka 

postępowań  przez  nasz  Referat  Gospodarki  Terenowej  w  przedmiocie 

określenia  środowiskowych  warunków  zgody  na  budowę  elektrowni 

wiatrowych i wydania decyzji środowiskowych i  wydania decyzji o warunkach 

zabudowy dla tych obiektów. Od części decyzji zostały wniesione odwołania 

przez  mieszkańców,  które  zgodnie  z  ustawą  przekazaliśmy  do 



Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie. Zarówno Wójt, jak  i 

pracownicy  działający  z  mojego  upoważnienia,  nie  możemy  odmówić 

wszczęcia  postępowania,  jeżeli  inwestor  złoży komplet  dokumentów,  bo z 

tego  tytułu  inwestor  może  dochodzić  odszkodowania.  Czekamy  na 

rozpatrzenie  odwołań  w  SKO.  Na  dzień  dzisiejszy  brak  jest  podstaw 

prawnych,  aby  żądać  posadowienia  wiatraków  2-4  km  od  zabudowań. 

Problem ten dotyczy nie tylko Gminy Janowiec Kościelny.

– W miesiącu marcu przystąpiliśmy do projektu WFOŚi GW w Olsztynie na 

dofinansowanie  działań  związanych  z  usuwaniem  azbestu.  Tym  razem 

wpłynęły wnioski na ok. 3000 m kw eternitu. Termin na przyjęcie wniosków 

upłynął   28  lutego,  zatem mieszkańcy,  którzy  nie  zdążyli,  będą  mogli  na 

pewno  uczynić  to  w  2015  roku.  Gmina   na  to  zadanie  otrzyma 

dofinansowanie  w  85%  kosztów  kwalifikowanych.  Wykonawca  zadania 

zostanie wybrany w wyniku zapytania cenowego.

– 24  marca  br.  została   ogłoszona  lista   samorządów  przez  Zarząd 

Województwa, które otrzymają w tym roku dofinansowanie z dochodów za 

wyłączenie gruntów z produkcji rolnej. Gmina nasza znalazła się wśród 34 

gmin, które otrzymają pomoc finansową na drogi.  Otrzymamy 80 tyś.zł  na 

modernizację  drogi  gminnej  Janowiec  Kościelny-Janowiec-Jastrzabki,  tj.na 

położenie nawierzchni asfaltowej na odcinku 1170mb. Została zgłoszona ta 

droga, ponieważ po analizie kosztorysów innych dróg, koszt jest najmniejszy, 

a  przede  wszystkim  jest  to  ostatni  moment,  aby  uratować  podłoże  z 

destruktu. Dofinansowanie i środki własne nie pokryją potrzeb  finansowych 

na całym odcinku drogi, ale chociaż ten najgorszy uda się zrobić. Kwota 80 

tyś.  to  największe  dofinansowanie  przez Zarząd Województwa.  Cały czas 

czuwamy, szukając możliwości finansowych, aby przystąpić do modernizacji 

budowy pozostałych dróg, ale wszystko wskazuje, że będzie to możliwe w 

roku 2015 i później.

– 26  marca  podpisaliśmy  umowę  z  Panem  Markiem  Wasiłowskim,  który 

wygrał przetarg na dostawę tłucznia i pospółki oraz ich rozłożenie na drogach 



gminnych.  Koszt  zadania  to  91  020  zł.  Prace  przewidujemy  na  17-u 

odcinkach dróg gminnych i zaczniemy od tych krótszych, aby przyjrzeć się 

realizacji  zadania.  Na  pewno  będzie  kontrola  z  naszej  strony  i  badanie 

materiału, ale też bardzo proszę Państwa Radnych  i Sołtysów o zwrócenie 

uwagi  na przebieg prac i  bieżące informowanie nas o wszelkich uwagach 

oraz  problemach.  Jest  to  kosztowne  zadanie,  więc  ważne  jest  aby  był 

przywieziony  dobry  materiał  i  we  właściwe  miejsce,  tam,  gdzie  jest 

najbardziej  potrzebny.  Wykonawca  zadania  rozpoczyna  prace  w  dniu 

dzisiejszym  na  drodze  Janowiec-Piotrkowo.  Transport  materiału  będzie 

ważony  u  Pana  Zdzisława  Podowskiego  w  Janowcu  Kościelnym,  który 

nieodpłatnie udostępnił wagi.

– Przystąpiliśmy też  do ogłoszenia  przetargu na budowę drogi  gminnej  z 

kanalizacją deszczową oraz chodnikami w Nowej Wsi Wielkiej. Zadanie jest 

zaplanowane do realizacji w bieżącym roku. Nie mamy jeszcze decyzji o jego 

dofinansowaniu.  W najbliższym czasie  ogłosimy przetarg  na modernizację 

drogi Janowiec-Jastrząbki oraz na naprawę dróg gminnych, które wymagają 

równania oraz łatania dziur.

– W okresie sprawozdawczym Zakład Gospodarki Komunalnej miał poważną 

awarię na wodociągu w Pokrzywnicy Wielkiej  ,  którą udało się opanować, 

chociaż okresowo mieszkańcy byli pozbawieni wody,

– Został  też  przeprowadzony  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej   w 

Janowcu  Kościelnym  remont  instalacji  odprowadzającej  popłuczyny  na 

hydroforni   w Napierkach. Została też zakupiona i zamontowana pompa na 

przepompownię ścieków w Janowcu Kościelnym. Koszt pompy 3.690  zł.

– Nie brakowało tez problemów przy  funkcjonowaniu kotłowni, związanych z 

naprawą pieca.  Jeden został naprawiony, ale remontu też wymaga  drugi 

piec. Przez wszystkie lata  nie inwestowano w naprawy i  konserwację, co 

teraz mści się. Najgorsze jest to, że w tej chwili już nie można czekać, tylko 

należy  poprawiać  stan  techniczny,  aby   mogło  dopływać  ciepło    do 

podłączonych obiektów komunalnych. Należy myśleć o większej modernizacji 



kotłowni, a to wiąże się z zabezpieczeniem  środków finansowych.

– Dość wcześnie w tym roku zawitała wiosna, więc należało przystąpić do 

prac porządkowych przy obiektach i na  terenach komunalnych. Cieszy fakt, 

że  w  niektórych  sołectwach   sami  Mieszkańcy  podjęli  działania,  aby 

wizerunek swoich miejscowości  poprawić.  Za tę  aktywność i  gospodarcze 

zaangażowanie dziękuję Państwu Radnym, Sołtysom i Mieszkańcom. 

– W ostatnim  okresie  zostały  obcięte  gałęzie   przy  drzewach  na  drodze 

powiatowej  Szczepkowo Borowe -Szczepkowo-Iwany. O to zadanie wspólnie 

z  mieszkańcami  zabiegaliśmy  w  PZD  w  Nidzicy  dość  długo,  ale 

najważniejsze,  że  zostało  zrealizowane.  Dziś  Pan  Dyrektor  poinformował 

mnie,  że  są  obcinane gałęzi  przy  drodze  powiatowej  Miecznikowo-Kołaki-

Miecznikowo-Miąchy.

– Złożyliśmy też pisemny wniosek o naprawę drogi powiatowej Miecznikowo-

Kołaki-Miecznikowo-Miąchy,  do  Zarządu  Powiatu  i  mam  nadzieję,  że 

wcześniejsze  obietnice  w  tym  zakresie,  zostaną  wykonane.  Droga  jest 

naprawdę  w  opłakanym  stanie  technicznym.  Dziś  Pan  Dyrektor  PZD 

potwierdził, że przystępuje do naprawy dróg żwirowych i na pewno ta droga 

będzie  naprawiona,  jak  również  droga  ze  Smolan  w  kierunku  Janowca 

Kościelnego.

– W zakresie sprzedaży mienia komunalnego - 10 lutego w drodze przetargu 

została  sprzedana  nieruchomość  o  pow.  1259  m  kw,   zabudowana 

budynkami do rozbiórki w miejscowości Napierki, za kwotę 14 650 zł.

Szanowni Państwo – realizowany jest Projekt „Bezpieczna Wieś” - Sołtys 

Kontaktem Pierwszej Pomocy, który organizuje Fundacja Ratujmy Życie, a 

którego celem jest specjalistyczna edukacja i wyszkolenie 150 Sołtysów na 

terenie naszego województwa z zakresu udzielania Kwalifikowanej Pierwszej 

Pomocy . Kurs jest w pełni bezpłatny. Sołtysi ponoszą  koszt dojazdu oraz 

ewentualne  wyżywienie.  Sołtys  -ratownik  po  szkoleniu  będzie  osobą  do 

pierwszego  kontaktu,  posiadającą   umiejętność  pokierowania  akcją 



ratunkową  do czasu przyjazdu karetki pogotowia. Zainteresowanym osobom 

podamy kontakt do Fundacji lub KRUS.

Wójt

Bożena Grochala


